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Inleiding 
 

Dit document is het jaarverslag van de Stichting Zeeuws Platform Stralingsrisico (ook Stich-

ting ZPS). 

Het doel van dit jaarverslag is om inzicht te geven in onze activiteiten, onder andere ten be-

hoeve van (beoogde) donateurs en sponsoren die gebruik willen maken van ANBI-facilitei-

ten. Daarnaast dient dit jaarverslag om te voldoen aan de ANBI publicatieverplichtingen. 

Voor meer informatie over Stichting ZPS verwijzen wij naar het actuele Beleidsplan. Dit is te 

vinden op onze website. 

Bestuurszaken 
 

Bestuurssamenstelling 
 

In dit verslagjaar is de secretaris om persoonlijke redenen gestopt met haar werkzaamheden 

voor onze stichting. Verder is de bestuurssamenstelling onveranderd gebleven. Het is niet 

gelukt om in het verslagjaar een vrijwilliger te vinden voor de vacature secretaris. De werk-

zaamheden van de secretaris werden (tijdelijk) waargenomen door de andere bestuursle-

den.  

Omdat de secretaris niet meer aanwezig kon zijn bij de vergadering in augustus, hebben de 

voorzitter en penningmeester haar thuis bedankt en waardering uitgesproken voor het vele 

werk dat zij voor de stichting heeft gedaan. 

Tijdens dit bezoek zijn archiefstukken overgedragen. 

 

Website 
 

De Stichting ZPS werkt met een eigen website waarop voor geïnteresseerden allerlei infor-

matie is te vinden over stralingsrisico's, zoals ervaren gezondheidsklachten, rapporten, ver-

wijzingen naar ander websites en een formulier voor adviesaanvragen. Hiermee willen wij 

geïnteresseerden informeren, adviseren en wijzen op actuele ontwikkelingen op het gebied 

van elektrostress. De websitestructuur en uitstraling is sterk verouderd en trekt onvol-

doende bezoekers. 
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In het vorige verslagjaar zijn de eerste stappen gezet om te komen tot een nieuwe website. 

Door de situatie met het corona-virus is de offerte/opdracht procedure vertraagd. Aan het 

eind van het verslagjaar is bij een viertal leveranciers offerte aangevraagd en ontvangen. Be-

oordeling en een eventuele keuze valt in het volgende verslagjaar. 

Bestuursvergaderingen 
 

In het verslagjaar is één bestuursvergadering gehouden op 5 augustus. In verband met het 

corona-virus kon in het eerste halfjaar de vergadering niet doorgaan. Diverse bestuurszaken 

zijn afgehandeld via telefoon en e-mail. 

 

Donateurs/Sponsoren/Subsidies 
 

Gedurende het verslagjaar zijn er geen nieuwe donateurs bijgekomen. Dit heeft tot gevolg 

dat we ons als stichting weinig activiteiten kunnen veroorloven. Naar andere vormen van fi-

nanciële middelen wordt gezocht. Zo hebben we ons aangemeld voor het platform MAEX. 

Dit is een instantie die organisaties de gelegenheid biedt zich via een webpagina te presente-

ren. Het doel hiervan is om de activiteiten onder de aandacht te brengen van een breed pu-

bliek, bestuursleden en vrijwilligers te werven en eventueel financiële middelen te verkrij-

gen. Speciale acties van MAEX Impuls om projecten financieel te ondersteunen hebben niet 

tot resultaten geleid. Deze acties lijken niet te passen bij ons profiel. 

De ontvangsten van donateurs zijn sterk achtergebleven. We hopen met een nieuwe web-

site meer mensen te bereiken die van een doneerfaciliteit op de website gebruik kunnen 

maken. 

 

Vrijwilligers 

 

Het blijft lastig om geschikte vrijwilligers te vinden. Een oproep hiervoor in onze nieuwsbrie-

ven hebben tot nu toe niets opgeleverd. Aan het eind van het verslagjaar hebben we ons als 

stichting aangemeld bij de vrijwilligersplatforms www.borselevoorelkaar.nl en www.nlvoor-

elkaar.nl . Hopelijk levert dit in het komende jaar resultaat op. 

http://www.borselevoorelkaar.nl/
http://www.nlvoorelkaar.nl/
http://www.nlvoorelkaar.nl/
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Advisering 
 

Gedurende het verslagjaar hebben wij diverse vraagstellers geadviseerd over o.a. afscher-

mingsmogelijkheden. Ook hebben we diverse metingen laten verrichten. In een aantal geval-

len zijn gesprekken gevoerd over de mogelijkheden van stralingsarme locaties (witte zones). 

Het blijft lastig om in contact te komen met elektrogevoeligen. Het aantal meldingen via de 

website is beperkt. De financiële middelen ontbreken om met een brief een breed publiek te 

bereiken. 

 

Informatiemateriaal 
 

Stichting ZPS maakt gebruik van een eigen flyer en distribueert daarnaast diverse flyers en 

brochures van vergelijkbare organisaties die landelijk dan wel regionaal of lokaal actief zijn. 

Voor speciale gelegenheden of bijeenkomsten maken wij artikelen gericht op de betreffende 

doelgroep(en). In het verslagjaar is geen nieuw materiaal gemaakt. 

Op onze website maken we gebruik van een zogenoemde lichtkrant waarmee we actualitei-

ten onder de aandacht van bezoekers brengen. 

Activiteiten 
 

Publiciteit 
 

De enige vorm van publiciteit, naast de website, is onze nieuwsbrief. Deze nieuwsbrief wordt 

aan ongeveer 70 adressen gestuurd. Er zijn 2 nieuwsbrieven verzonden, t.w. in juli en de-

cember. Met media, inclusief Omroep Zeeland, zijn dit jaar geen contacten geweest. Ook 

hadden we dit jaar geen redenen om een persbericht uit te sturen. 

 

Symposia en lezingen 
 

Mede door corona hebben we dit jaar geen bijeenkomsten georganiseerd. 
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Huisartsen 

 

Er is in het verslagjaar geen contact geweest met huisartsen, specialisten of aanverwante or-

ganisaties. Door capaciteitsgebrek hebben we met het document ‘Informatie voor huisart-

sen’ geen vorderingen kunnen maken. Ook kon geen aandacht besteed worden aan de mo-

gelijkheden van een ICD-codering voor diagnostisering van gezondheidsklachten door niet-

ioniserende straling. 

Het blijft lastig om huisartsen voor de stralingsproblematiek te interesseren of ze ergens bij 

te betrekken. 

 

Dorps-, stads- en wijkraden 
 

Nadat in het verslagjaar 2020 brieven zijn gestuurd aan alle dorps-, stads-en wijkraden zijn 

maar enkele reacties ontvangen. Deze hebben niet tot vervolgacties of afspraken geleid. In 

dit verslagjaar zijn er geen nieuwe contacten geweest. 

 

Onderwijsinstellingen 
 

In het verslagjaar zijn er geen contacten geweest met onderwijsinstellingen en zijn ook geen 

activiteiten ondernomen. Ons aanbod om tijdens een jaarlijkse onderwijsbijeenkomst een 

presentatie te verzorgen blijft staan.  

 

Ziekenhuizen 
 

Alleen met het Anthonisziekenhuis in Oostburg is contact geweest. Reden was de plaatsing 

van een nieuwe antennemast, volgens het ziekenhuis bedoeld om 2G en 3G ontvangst in het 

naastgelegen bejaardenhuis te verbeteren. Uit navraag bleek dat het niet alleen om 2G en 

3G ging maar dat er ook 4G en 5G in de mast zijn geplaatst. Aanleiding voor de navraag was 

dat een inwoner van Oostburg pas een huis had gekocht vanwege de stralingsarme locatie. 

Door de toegenomen stralingsbelasting door deze nieuwe mast is noodgedwongen de wo-

ning weer verkocht. Omdat het om een vergunningvrije mast gaat hebben burgers het nakij-

ken voor wat betreft eventuele inspraak of bezwaren. 
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Lokale politiek 
 

Aan het begin van het jaar aan alle Zeeuwse gemeenten gevraagd om de planninggegevens 

voor de Gemeentelijke Omgevingsvisie (GOVI). Ook hebben wij gevraagd om als maatschap-

pelijke organisatie betrokken te worden om een zienswijze in te dienen. De meeste gemeen-

ten hebben positief gereageerd. Aan 5 gemeenten is dit jaar onze zienswijze gestuurd. 

 

 

Aan alle Zeeuwse gemeenten hebben we een verzoek gestuurd om alle plaatsingsplannen 

voor antennes en antennemasten met de nodige gegevens aan ons beschikbaar te stellen. 

Diverse reacties ontvangen. Alle met dezelfde (afgestemde) tekst. De gevraagde gegevens 

kunnen niet beschikbaar worden gesteld vanwege vertrouwelijkheid van de gegevens m.b.t. 

concurrentie tussen telecomoperators. 

 

Op 8 juni gesproken met adviesbureau Antea, ingehuurd door de gemeente Borsele, dat o.a. 

via interviews een gemeentelijke Omgevingsvisie gaat opstellen. Toegelicht wat de proble-

matiek van straling is voor de volksgezondheid. Aanbevolen om in de Omgevingsvisie op te 

nemen het mogelijk maken van witte zones en stralingsarme woningen. Op 14 oktober heeft 

de gemeenteraad van Borsele een voorlopige Omgevingsvisie besproken. Aan het thema 

straling is weinig aandacht besteed en het was ook niet opgenomen in het document. Te-

leurstellend, aangezien we enkele dagen vóór deze vergadering onze zienswijze aan alle 

raadsleden hebben gestuurd. 

 

Met de gemeente Sluis zijn diverse gesprekken geweest over de mogelijkheden van stra-

lingsarme locaties. Hoewel de wil om de realisatie van een stralingsarme locatie mogelijk te 

maken er wel lijkt te zijn, kan een gemeente blijkbaar niet zo veel doen bovenop bestaande 

bestemmingsplannen, regelgeving en door de provinciale bepalingen inzake grondgebruik en 

wonen. Ook de landelijke Regeling Specifieke Uitkering Huisvesting Aandachtgroepen bood 

geen mogelijkheden omdat elektrogevoeligen niet als aandachtgroep in deze regeling be-

noemd zijn. Niettemin proberen we in gesprek te blijven met de gemeente. 

 

De Vereniging van Zeeuws Gemeenten (VZG) heeft besloten om een voor alle gemeenten ge-

lijk Antennebeleid op te stellen. Voorbereidingen zijn gaande, maar het definitieve resultaat 

komt pas na de goedkeuring door Eerste en Tweede Kamer van de gewijzigde Telecommuni-

catiewet (Implementatie Telecomcode). 

Een gemeentelijk beleidsmedewerker heeft toegezegd dat wij als maatschappelijke organisa-

tie betrokken zullen worden bij een consultatieronde. 
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De VZG heeft een brief gestuurd aan het Min. EZK met de vraag om hulp bij de invoering van 

5G (zie artikel PZC van 11/2/2021). Wij hebben hier verder niets meer van vernomen, be-

halve een afschrift van de betreffende brief. 

Regionale politiek 
 

In maart hebben we commentaar ingeleverd bij de Provincie, projectteam Omgevingsvisie, 

op de Ontwerp Omgevingsvisie in het kader van de achterbanraadpleging. Daarbij hebben 

we gevraagd om  een gesprek met het doel om te komen tot verbetering van de inhoud 

m.b.t. straling. 

 

In een reactie van Projectteam Omgevingsvisie van Prov. Zeeland is de toezegging gedaan 

om naar ons commentaar op de Ontwerp Omgevingsvisie te kijken. Voorstellen voor verbe-

tering zullen aan de Bestuurlijke Integratiegroep worden voorgelegd. 

 

Inspreektekst gestuurd naar Commissie Strategische Opgaven Prov. Zeeland m.b.t. de be-

handeling van de Ontwerp Omgevingsvisie. De tekst is wel aangehaald in de vergadering 

maar niet besproken. Het bleek ook nog geen inhoudelijke bespreking van de resultaten van 

de achterbanraadpleging te zijn. 

 

In augustus een zienswijze ingediend bij de Provincie Zeeland m.b.t. de terinzagelegging van 

de Ontwerp Omgevingsvisie 2021. 

 

Op 22 oktober is de Ontwerp Omgevingsvisie inhoudelijk in de Commissie Strategische Op-

gaven besproken. Hiervoor hebben we een aanvullende brief gestuurd naar de griffier en se-

paraat aan alle statenleden. Wij hebben ingesproken ter aanvulling en versterking van de 

boodschap in onze brief. In de vergadering is n.a.v. de brief en het inspreken, door enkele 

partijen wel positief gereageerd op het onderwerp straling. Maar GS geven aan dat e.e.a. op 

het bordje ligt van de Rijksoverheid en wat wonen betreft van de gemeenten. 

 

Op 12 november is in de vergadering van Provinciale Staten de Ontwerp Omgevingsvisie ter 

vaststelling voorgelegd. 

GroenLinks heeft hiervoor een motie ingediend om alsnog een uitwerking voor stralingsarme 

locaties en woningen op te nemen. De motie is inderdaad ingediend en mede ondersteund 

door nog 3 fracties. De verantwoordelijke gedeputeerde heeft de motie ontraden en de mo-

tie is niet aangenomen. Blijkbaar wordt nog steeds niet begrepen dat het ons om het woon-

aspect ging en niet om blootstellingslimieten of de wetgeving. De mogelijkheid om jaarlijks 

eventuele aanpassingen door te voeren biedt kansen om ons punt nog eens aan te dragen. 

We zullen dat proberen via de fracties. 
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In oktober een zienswijze ingediend voor de Prov. Omgevingsverordening. Inhoudelijk kun-

nen we hier niet veel mee omdat in de Omgevingsvisie het thema straling te beperkt is opge-

nomen. 

 

In de 2e helft van november een verzoek ingediend bij de Prov. Statenfractie van het CDA om 

verder te praten over straling in relatie tot de Omgevingsvisie. Een bespreking is toegezegd 

maar kon pas in het eerste kwartaal 2022 in het fractieoverleg plaatsvinden. 

 

Op 24 november een mail gestuurd aan de Provincie m.b.t. het project ‘Van wie is Zeeland’. 

Gaat o.a. over grondgebruik en hoe daar mee om te gaan. Bedoeling van onze mail is om het 

wonen voor elektrogevoeligen hierin ook een plaats te geven. Aan het eind van het verslag-

jaar nog geen reactie ontvangen. 

 

Landelijke politiek 
 

Na het indienen van een zienswijze ten behoeve van de Wijziging Frequentiebesluit 2013, is 

nooit een Nota van Antwoord ontvangen, hoewel het om een officiële consultatie ging. Na-

vraag bij de overheid heeft geen duidelijkheid verschaft over de status, behalve dat een Be-

sluit blijkbaar alleen in de Ministerraad wordt afgehandeld. 

In januari een brief aan de Min. Pres. gestuurd over Frequentiebesluit. Brief met bijlage ook 

gestuurd aan alle fractievoorzitters in de 2e Kamer en aan 4 Commissievoorzitters met het 

verzoek om, in verband met het demissionair zijn van kabinet, de Wijziging Frequentiebesluit 

2013 controversieel te verklaren. Is niet op de lijst van controversiële onderwerpen geko-

men. 

  

Voor het indienen van een zienswijze m.b.t. het wijzigen van het Nationaal Frequentie Plan 

(NFP) voor 5G 3,5 GHz, is nooit een reactie ontvangen. 

 

Aankondiging door Min. EZK van de consultatie voor de veilingopzet voor 3,5 GHz, die op 17 

mei 2021 start. Veiling zelf is begin 2022. Een zienswijze ingediend om aan te geven dat 5G 

niet moet worden geïnstalleerd en geactiveerd en de veiling niet moet plaatsvinden zolang 

niet onafhankelijk is vastgesteld dat 5G/3,5GHz geen gezondheidsklachten veroorzaakt. 

 

Op 11 augustus een zienswijze ingediend m.b.t. de consultatie van de Regeling specifieke uit-

kering huisvesting aandachtgroepen 2021, van Min. BZK. Regeling geplaatst in Staatscourant 

van 22 september 2021. Gemeld aan Gem. Sluis met korte omschrijving projectvoorstellen 

en de vraag of toepassing van de regeling haalbaar is. Op 12 oktober reactie van BZK 
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ontvangen, maar er wordt geen aandachtgroep elektrogevoeligen toegevoegd. Gemeente 

kan blijkbaar zelf ook spoedzoekers benoemen. 

 

Op 2 september een brief aan de Commissie EZK gestuurd i.v.m. de behandeling van de wij-

ziging van de Telecommunicatiewet. Eerdere door ons ingediende zienswijzen Telecomwet 

en Frequentiebesluit meegestuurd. Geen ontvangstbevestiging gekregen. 

 

Aan de consultatie ‘Lage regelgeving implementatie Telecomcode’ hebben we niet meege-

daan. Het gaat om administratieve en procedurele aspecten van de nog in te voeren gewij-

zigde Telecomwet en het gewijzigde Frequentiebesluit. 

 

Op 28 oktober is de plenaire behandeling in de Tweede Kamer geweest van de Wijziging Te-

lecomwet naar aanleiding van de door de EU uitgevaardigde Telecomcode. De kamervoorzit-

ter gaf aan dat er geen vragen zijn binnengekomen, zodat de wetswijzing is aangenomen. 

Blijkbaar is er in de Tweede Kamer geen belangstelling voor dit onderwerp. 

 

Op 4 november een mail gestuurde naar de Commissie EZK van de 1e Kamer. Verzoek ge-

daan om in de Commissievergadering over de Telecomwet onze eerder ingediende ziens-

wijze in de beoordeling te betrekken en te zorgen dat het wetsvoorstel niet als hamerstuk in 

de plenaire vergadering wordt afgedaan. Behandeling is doorgeschoven naar 12 november 

en daarna naar 16 november. Nog steeds niet behandeld en komt nu op de agenda voor 30 

november. Nog steeds geen behandeling en schuift door naar het volgende jaar. 

 

Naar aanleiding van vragen aan de Minister vanuit de Commissie EZK is op 17 december een 

Memorie van Antwoord verschenen. Hierin wordt gewezen op de door de Europese Com-

missie ingestelde  inbreukprocedure tegen Nederland is vanwege te late implementatie van 

de Telecomcode. De Minister dringt er op aan bij de 1e Kamer Commissie om, ter voorko-

ming van een boete, tot een spoedige verdere afhandeling van het wetsvoorstel te komen. 

Cruciale datum hiervoor is 23 februari 2022. 

Landelijke Contactdag 
 

Als ZPS hebben we niet deelgenomen aan de Landelijke Contactdag van Stichting EHS op 9 

oktober. Voor de meesten was de afstand en de tijd een belemmering. 
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Regionale Contactdag 
 

Mede door corona is er weinig activiteit geweest m.b.t. de door Stichting EHS ingestelde zo-

genoemde koffieochtenden voor lotgenoten. 

 

Landelijke activiteiten 
 

Waar mogelijk ondersteunen wij en werken we mee aan landelijke acties. Dit gebeurt in sa-

menwerking met andere organisaties (bijv. via het netwerk ‘Eerlijk over straling’) of door on-

dersteuning van initiatieven van specifieke op straling gerichte organisaties. 

Landelijk gezien lijkt de aandacht voor 5G wat te zijn weggezakt. Toch zijn diverse groeperin-

gen er wel mee bezig en zo af en toe verschijnt een artikel in de media. Echter aan gezond-

heidsaspecten wordt minimaal aandacht geschonken. 

 


